
Zápis z 204. zasedání Rady ARAS 

Termín a místo konání: 28. 2. 2024, 17:30, FAMU (U6) 

přítomní: Marta Nováková, Alena Derzsiová, Andrea Culková (přítomna částečně, od začátku schůze 
do bodu 9), Vojtěch Filčev, Vít Janeček, Roman Kopřivík, Dan Wlodarczyk (přítomen částečně, od 
bodu 9 do konce schůze) 

omluveni: Radim Špaček, Tereza Vejvodová 

 

1. Schválení programu schůze.  

2. „Důchod pro umělce“ – Slávek Horák se ze zdravotních důvodů omluvil, téma bylo přesunuto 
na příští schůzi Rady. Aktivity ARAS v agendě Status umělce – asociace vyrobila edukativní animované 
video, na posílení pozice autorů v audiovizi. Nyní řešíme jeho šíření skrze Kulturní a kreativní federaci 
a jiné partnery.   

3. Evaluace schůzky s managementem ČT 29.1. a další postup ohledně honorářové politiky ČT – 
jednání stále probíhají, některé dílčí změny budou již od března promítnuty do honorářů autorů. 
Alena Derzsiová referovala o setkání s Petrem Morávkem z ČT a setkání ARAS@TV se zástupci ČT. 
Vzniká pracovní skupina složená ze zástupců asociací kameramanů, střihačů a ARAS. ARAS budou 
zastupovat Alena Derzsiová, Tomáš Kratochvíl a Marta Nováková. Ze setkání ARAS@TV bude 
zveřejněn výstup na našich webových stránkách.  

4. Evaluace schůzky s Výzkumným ústavem práce a sociálních věcí 26.1. – byl osloven právní 
zástupce Jan Horecký se kterým pracujeme na sepsání memoranda mezi ČT a ARAS, které by 
stanovilo např. dodržování důležitých pracovních podmínek autorů. Andrea Culková je také 
v kontaktu s právním zástupcem Jaroslavem Stránským, se kterým se řeší možné kolektivní 
vyjednávání.   

5. Rada ARAS diskutovala téma udržitelnosti, odhlasovala i usnesení, které bylo ovšem kvůli 
procedurální chybě později zpochybněno nepřítomným radním D. Wlodarczykem. Na jeho podnět se 
bude Rada tématu věnovat na příští schůzi a hlasování bude buď potvrzeno nebo revokováno. 
Definitivní znění usnesení Rady ARAS bude tedy zveřejněno až po následující schůzi.  

6. Shrnutí uplynulých akcí (ARAS@TV) a organizace dalších (přednášky atd.) – V březnu nás čeká 
setkání ARAS@TV zaměření na iVysílání (26.3.) a workshop o castingu (11.3.) – pozvánky členům 
průběžně rozesíláme. Domluvili jsme přednášku Kataríny Tomkové na UTB ve Zlíně (6.5.) a workshop 
Terezy a Tomasze Wiński na FAMO v Písku (9.4.). Na podzim plánujeme domluvit další setkání 
z pásma ARAS@TV s TV Nova/Voyo a TV Prima.   

7. Debata o struktuře a procesech v asociaci - stanovení interních pravidel komunikace - radní 
probírali kulturu vyjednávání – nezpochybňuji práci jiných radních; mám-li pochyby proberu je 
interně a ne veřejně; pracovní skupina vystupuje jednotně atd.  

8. Na základě oslovení naší členky, která řeší potíže při vývoji díla podpořeného SFKMG, se Rada 
rozhodla pro částečnou úhradu nákladů za právní zastupování v případě, že ze situace vznikne právní 
rozbor pro naše účely. Ten by byl použitý při jednáních se SFKMG, aby byly změněny stávající 
podmínky dotačního řízení ve prospěch autorů. Všichni přítomní Radní hlasovali PRO úhradu nákladů 
v částce 10.000 Kč včetně DPH.  

9. Příprava na Valnou hromadu – Termín byl stanoven na 18.4. od 17:45, místem konání bude Studio 
FAMU. Sestavujeme povinné podklady, které budou členům zaslány dle stanov týden před konám 
VH. Na VH se budou volit 2 členové Rady ARAS, neboť se uvolní 2 místa v Radě. Vyzíváme tímto 
všechny členy, kteří by se chtěli věnovat některé z agend asociace, aby kandidovali do Rady.   



10. Radní hlasovali o přijetí nové členky Miry Fornay (garanti za ARAS: Marta Nováková, Radim 
Špaček a Vít Janeček): všichni radní hlasovali PRO, paní Fornay byla přijata za členku ARAS. 

11. Radní hlasovali o přijetí nové členky Johany Ožvold (garanti za ARAS: Andrea Culková, Šimon 
Holý a Tomasz Wiński): všichni radní hlasovali PRO, paní Ožvold byla přijata za členku ARAS.   

12. Radní hlasovali o přijetí nové členky Lucii Kajánkové (garanti za ARAS: Marta Nováková, 
Radim Špaček a Vít Janeček): všichni radní hlasovali PRO, paní Kajánková byla přijata za členku ARAS. 

13. Radní hlasovali o přijetí nové členky Jany Čížkovské (garanti za ARAS: Marta Nováková, Alena 
Derzsiová a Radim Špaček): 1 radní PRO, 2 radní PROTI, 3 radní SE ZDRŽELI, paní Čížkovská nebyla 
přijata za členku ARAS. V diskusi její přihlášky byla zevrubně probrána dosavadní pojetí členství v 
ARAS, i ve vztahu k předchozím podobným případům. ARAS se definuje jako autorská organizace, 
přičemž dramaturgii pojímá jako důležitou tvůrčí složku díla a právě proto se před několika lety 
původní "Asociace režisérů a scenáristů" rozšířila i o dramaturgy. V diskusi všichni ocenili aktivity 
paní Čížkovské na poli akvizice a festivalového programingu filmové a televizní tvorby, současně však 
mezi členy Rady nakonec převládlo přesvědčení, že rozšíření pojetí profese dramaturga pro účely 
členství v ARAS od dramaturga díla na dramaturga programu je bez další debaty a dosažení konsenzu 
v rámci celé organizace předčasné.  

14. Radní hlasovali o přijetí nového člena Jakuba Režného (garanti za ARAS: Bára Kopecká, Radim 
Procházka, Alena Derzsiová): všichni radní hlasovali PRO, pan Režný byl přijat za člena ARAS.  

15. Radní hlasovali o přijetí nového člena Davida Semlera (garanti za ARAS: Luboš Kučera, Anna 
Bobreková, Vojtěch Mašek): všichni radní hlasovali PRO, pan Semler byl přijat za člena ARAS.  

16. Radní hlasovali o přijetí nového člena Matouše Bičáka (garanti za ARAS: Natálie Císařovská, 
Marek Čermák a Tomáš Kratochvíl): všichni radní hlasovali PRO, pan Bičák byl přijat za člena ARAS do 
sekce „čekatel“.  

17. Radní hlasovali o přijetí nového člena Petra Michala (garanti za ARAS: Marta Nováková, Alena 
Derzsiová a Vít Janeček): všichni radní hlasovali PRO, pan Michal byl přijat za člena ARAS do sekce 
„čekatel“.  

18. Radní hlasovali o přijetí nového člena Lukáše Citnara (garanti za ARAS: Jiří Šlofar, Radim 
Procházka, Marek Čermák): všichni radní hlasovali PRO, pan Citnar byl přijat za člena ARAS do sekce 
„čekatel“.  

19. Radní hlasovali o přijetí nové členky Sarah Lomenové (garanti za ARAS: Andrea Culková, Vítek 
Janeček, Tomáš Hlaváček): všichni radní hlasovali PRO, paní Lomenová byla přijata za členku ARAS do 
sekce „čekatel“.  

20. Radní hlasovali o přijetí nového člena Josefa Švejdy (garanti za ARAS: Helena Třeštíková, Lucie 
Králová, Tomáš Hlaváček): všichni radní hlasovali PRO, pan Švejda byl přijat za člena ARAS do sekce 
„čekatel“.  

21. RŮZNÉ:   

• diskuze nad podmínkami vstupu do asociace – Radní ustanovili, že již nebude nutný fyzický 
podpis garantů na přihlášce, ale postačí doporučení zaslané emailem.  

• Vojtěch Filčev uskuteční v březnu rozhovor s paní Ljubou Václavovou jako pilotní díl podcastu 
s pracovním názvem „ARAS on air“. Půjde o mapování historie naší asociace. Představil také 
myšlenku, aby rozhovory byly přepsány i do tištěné verze. O dalším vývoji nás bude informovat.  

 

Příští Rada ARAS je svolána na pondělí 25.3. od 18:15 na FAMU.   

Zápis pořídila Zuzana Martincová 


